

Verslag Raadscommissievergadering Financiën en Bestuur d.d. 4 september 2018

Aanwezig

Voorzitter : Bart van Oort
Commissiegriffier : Henriette Verhoeven

Commissieleden : 10
CDA : Thijs vd Elsen, Theo van de Berkmortel, Hanneke van Dam
Lokale Realisten : Ton Vogels, Frans Francissen
Dorpspartij : Rens de Haas
VVD : Jan Vroomans, Rick Faas
SP : Willy van den Eventuin, Therese van den Eventuin

Collegeleden

Burgemeester Michiel van Veen, Wethouder Miranda de Ruiter-van Hoof, Wethouder Wilmie Steeghs

Ambtelijke vertegenwoordiging namens college

secretaris Ad van Oudheusden, adjunct directeur Ad vd Voort, Wendy Borst, Arthur van de Ven, Wim Willems, Pauline van Zinnicq Bergmann, Monique Heijnsens.

1. Algemene mogelijkheid tot inspreken

Hiervan wordt geen gebruik gemaakt.

2. Openen commissievergadering, mededelingen en vaststellen van de agenda

De voorzitter opent om 20.00 uur de vergadering en heet iedereen van harte welkom op deze eerste commissievergadering na de zomervakantie.
De commissie stelt de agenda vast.

3 a Vaststellen conceptverslagen d.d. 12 juni 2018

Het verslag van de commissie wordt ongewijzigd vastgesteld.

b Lijst met toezeggingen

De voorgestelde actuele afdoening is akkoord.

c Termijnplanning

De commissie neemt de termijnplanning voor kennisgeving aan.
Er worden geen aanvullingen of adviezen richting de agendacommissie gedaan.

4 Voorbereiden raadsadvies - 2e financiële rapportage 2018

Procesconclusie

Besluitvorming / finale behandeling raad is door de raadscommissie voldoende voorbereid.
Onderwerp in handen stellen raad als gezamenlijk agendapunt. Echter voorgestelde wijze van behandeling: Bespreekstuk.

Opinies:

CDA geeft aan dat de cijfers weliswaar donkerrood zijn, maar dat ze blij is dat het college de raad vroegtijdig geïnformeerd heeft over het tekort. De B&W info inzake de financiën van zonet, heeft een duidelijk overzicht gegeven waarin we samen op zoek gaan naar oplossingen om het tekort te dichten. Geeft aan dat er perspectief is voor 2018 om af te

sluiten met een positief resultaat. Wel vraagt CDA zich af hoe hard het tekort is bij SD? Krijgen we nog meer verrassingen in de toekomst? Het CDA geeft aan dat voor het oplossen van eventuele tekorten, pas in het uiterste geval aan de OZB-knop gedraaid wordt.

Dorpspartij (DP) dankt allereerst het college voor het snel beantwoorden van de raadvragen. De partij heeft nog enkele vragen. In de adviesnota geeft het college aan te kijken naar eenmalige middelen om het vermogen aan te zuiveren. DP neemt aan dat het college ook kijkt naar structurele oplossingen. Het college geeft aan zero-budgeting in te voeren. Dorpspartij vraagt zich af of dit niet aan de raad is om te besluiten. Moet het besluit over zero-budgeting niet een apart beslispunt worden? Wat wordt verstaan onder noodzakelijke uitgaven? Met andere woorden, wat zijn de criteria voor zero-budgeting? Verder vraagt DP zich af of de stijging van de juridische advieskosten niet al voorzien had kunnen worden en merkt zij op dat er bij gemeenschappelijke regelingen relatief vaak overschrijdingen zijn.

LR/D66 vindt dat de begroting door de fractie van het CDA al enkele jaren met een te rooskleurige bril wordt bekeken. In 2019 wordt een realistische begroting verwacht. In hoeverre is dat haalbaar? Daarbij zijn twee zaken die de partij opvallen: de verkoop van Nederheide, waarbij nu al de boekwinst wordt gepakt. LR/D66 vermoedt geen inhoudelijke motivatie, maar een financiële. Ten tweede, de structurele onkosten op de 3D's zijn niet opgenomen. Deze laatste waren ook niet in de kadernota opgenomen. Tijdens de B&W info zojuist heeft het college aangegeven niet te verwachten dat er al structurele bezuinigingen mogelijk zijn op de 3D's. LR/D66 wil graag horen wat het college concreet kan aangeven wat zicht geeft op minder tekort. LR/D66 geeft aan dit stuk als bespreekstuk te willen behandelen.

VVD zet bij de rapportage vraagtekens. Ze wil graag weten hoe het derde kwartaal van 2018 eruit ziet. Vraag naar zorg zal altijd blijven. VVD is bereid mee te denken in oplossingen. In hoeverre heeft het college invloed op zaken die binnen de Peelgemeenten worden afgesproken en invloed hebben op de begroting? VVD heeft daar zorgen over.

SP geeft aan dat ze vragen heeft over de indexering van het kunstlokaal. Alles boven de 5000 euro moet immers door de raad geaccordeerd worden zo stelt de SP.

Wethouder Steeghs geeft antwoord op de vraag van CDA. De provincie verplicht de gemeente reëel te ramen. In bijlage 9 heeft het college dat getracht te doen. Helaas is het niet uit te sluiten dat er meer of minder zorg in 2018 wordt geleverd. Dit kan in positieve of negatieve zin zijn. Het tekort is immers gevoelig voor het aantal hulpvragen van inwoners.

Wethouder De Ruiters gaat in op de vraag over zero-budgeting. Het tekort voor 2018 wordt zoveel mogelijk beperkt. Kritisch bekijken we elk budget en kostenpost wat wel door kan gaan en wat niet. Er zijn ook posten in de begroting opgenomen die ontstaan zijn door moties in de raad. Bijvoorbeeld de mantelzorgwaardering. Als het college besluit toch een sobere uitvoering hierin te kiezen, dan informeert het college de raad. Ook het initiatievenfonds is een voorbeeld. We hebben hierin nog niet zoveel uitgegeven, daardoor kunnen we hiermee besparen.

Zoals in de B&W info over de financiën zojuist is toegelicht, worden de financiën gezien als een integraal proces. Alle budgetten worden doorlopen, ook als ze structureel zijn.

Wat betreft de 3Ds moeten we bijramen. De financiële rapportage is daarop voor 2018 aangepast. De begroting voor 2019 wordt nog gemaakt. Het voorstel van de 3Ds zit daarin verwerkt.

De wethouder geeft aan dat het vertrouwen is gegroeid dat het college het tekort structureel kan oplossen. Verder hebben we te maken met open einde regelingen. Daar is zeer moeilijk op te sturen. Wel is regionaal een integraal plan van aanpak in de maak voor betere sturing.

In de juridische advieskosten zijn we zeer afhankelijk van het aantal en soort zaken. We moeten helaas bijramen. Dit komt doordat al enkele zaken lopen die tijd kosten. Het college wil uiteraard beslagen ten ijs komen.

Verwarring zit erin dat uitgaven uit de post onvoorzien boven de 5000 euro aan de raad worden voorgelegd. De indexatie van het Kunstlokaal wordt via deze rapportage aangeboden aan de raad aldus wethouder De Ruiter. Voor het college gaat het hier om een aanpassing in de begroting en geen aparte nieuwe zaak. Het Kunstlokaal heeft hard gewerkt in 2018 aan een structurele bezuiniging van 50.000 euro. Wel moesten de stijging van de loonkosten meegenomen worden in de rapportage. College heeft dit geïnterpreteerd als marginale wijziging. Dat is wat de commissie in de rapportage ziet.

De wethouder legt uit dat het zero-budgeting een duidelijk wekelijks proces inhoudt, waarbij de portefeuillehouders iedere maandag overleggen en bespreken of bepaalde kosten wel echt nodig zijn. Dit is maatwerk en niet te vangen in vaste criteria. Als het gaat om de Gemeenschappelijke Regelingen binnen de Peelgemeenten is het nadeel dat de tijdlijnen hiervan niet gelijk lopen met de onze. Onze kadernota is eerder dan die van de GR. Dat betekent dat we achterlopen met de indexering. Hier hebben we het eerder in de raad over gehad.

Tot slot wil de VVD van de wethouder weten wat exact de uitkomsten en uitgaven zijn van de eerste acht maanden van 2018 en wat dan het tekort over 2018 geschat is. De wethouder geeft aan dit bedrag nu niet te kunnen en willen noemen. De VVD neemt met dit antwoord geen genoegen en gaat hierover schriftelijk vragen stellen.

In de werksessie over de bezuinigingen van 18 september gaat het college met de raad aan de slag om de lijst met inhoudelijke posten door te lopen.

5. Voorbereiden raadsadvies - Aanschaf dienstauto vergunningen en toezicht

Procesconclusie

Besluitvorming / finale behandeling raad is door de raadscommissie voldoende voorbereid. Onderwerp in handen stellen raad. Voorgestelde wijze van behandeling: Hamerstuk

Opinies:

DP begrijpt dat handhavers ook materiaal nodig hebben, maar vraagt zich af waarom dit niet in een keer is gebeurd. En valt het binnen zero-budgeting?

LR/D66 juicht toe dat handhaving ondersteund wordt. Ze verbaast zich dat de investering van de auto laag is. Het valt de partij op dat de kosten worden opgelost in de begroting. Zijn er blijkbaar ruimtes in de begroting?

CDA is akkoord met het voorstel en geeft aan, net als DP, dat ze het voorstel graag integraal had gezien tegelijk met het aanstellen van de BOAs.

SP vindt handhaving erg belangrijk en is blij met het voorstel.

De burgemeester geeft aan dat hij het voorstel ook graag integraal had behandeld. Hij is verheugd dat de gemeente sinds zijn aanstelling inmiddels beschikt over 3 BOA's. Vandaag komt daar een auto bij. Een tweedehands auto, waardoor de kosten zoveel mogelijk beperkt worden. De vraag van LR/D66 is terecht inzake de ruimte in de begroting. De kosten van de auto moeten ten laste van Vergunningen en Toezicht in plaats van Openbaar Beheer. Omdat het een overheveling van middelen buiten het programma betreft, wordt het voorstel naar de raad gebracht.

6. Informeren – Bouwstenennotitie MRE

Procesconclusie

Besluitvorming / finale behandeling raad is door de raadscommissie voldoende voorbereid. Onderwerp in handen stellen raad. Echter voorgestelde wijze van behandeling:

Bespreekstuk.

Opinies:

LR/D66 geeft aan dat het stuk moeilijk leesbaar is en de financiën onduidelijk zijn. Ze is van mening dat het MRE goed in elkaar moeten zitten om degelijk te kunnen functioneren. Eerst zien, dan geloven. De resultaten moeten concreter beschreven worden. Wat doen we en waarom? Acties vastleggen in jaarlijkse werkprogramma's. Bij thema transitie landelijke gebied graag toevoegen 'toerisme en recreatie'.

Verder vraagt LR/d66 om een betere uitwerking van de samenwerking en governance. De financiering van uitvoering taken door MRE is onduidelijk. Kosten en ambities moeten met elkaar in balans zijn. Uitwerking van een aantal thema's gebeurt op subregionaal niveau, is dat financieel meegenomen?

CDA kan zich vinden in de kernthema's. Minder doen zou ook tot minder kosten moeten leiden. Een aantal zaken is onduidelijk. Het CDA roept collega-raadsleden en commissieleden op om naar de MRE-bijeenkomsten te gaan. Het is de mogelijkheid om je vragen te stellen en meer te begrijpen van hoe het MRE te werk gaat. CDA stemt met het voorstel in en blijft het onderwerp nauwlettend volgen.

DP vindt de oproep van het CDA een terecht punt. Ze kan zich in principe vinden in de kernthema's die ijkpunten zijn voor de gemeente. Daarbij wel enkele kanttekeningen. Bij Economie wordt de aansluiting van het onderwijs op arbeidsmarkt gemist. Wat betreft de N279 heeft de raad unaniem de zienswijze ondersteund tegen het voorkeursalternatief. Het zou gek zijn daar nu geen opmerking over te maken, nu MRE aangeeft zich hard te maken voor de uitvoering van het voorkeurstracé. De energietransitie wordt nu topdown vormgegeven. DP zou graag zien dat de input eerst vanuit de subregio's komt.

Het MRE is een abstract orgaan, in hoeverre wordt onze gemeente daar beter van? Maar ook andersom geldt die vraag. Welke punten brengt het college in bij het MRE?

Verder wil DP weten of er Gemert-Bakelse bedrijven gebruik maken van het stimuleringsfonds. Zoals ook bij de begroting MRE aangegeven vindt DP de managementlaag te ruim bemeten. De personele bezetting moet passen bij de opgave.

VVD is het eens met LR/D66 en CDA, eerst zien dan geloven. De partij wijst op de niet bijster geweldige ervaringen met het SRE in het verleden. Ze hoopt dat het MRE het beter gaat doen. VVD heeft de nadrukkelijke wens dat onze gemeente en Boekel in het noorden worden aangesloten op de A50. Voor de overige opmerkingen sluit VVD zich bij de andere partijen aan. SP geeft dit eveneens aan.

Wethouder De Ruiter licht toe dat we onderdeel zijn van een slimme regio. We hebben baat bij de stimuleringsfondsen waardoor onze bedrijven mooie projecten kunnen realiseren. Er maken bedrijven in Gemert-Bakel gebruik van. Voorbeeld wordt genoemd. Co-financiering is een goed voorbeeld van brainport development.

Dit stuk gaat niet over Brainport, maar over de werkplaatsen. De evaluatie heeft uitgewezen dat het MRE zich meer moet focussen op een beperkt aantal thema's en de subregio's meer in stelling moeten worden gebracht. Verder vertelt ze dat wethouder Van Extel-van Katwijk trekker wordt van het thema transitie landelijk gebied.

Minder doen, dus minder kosten. We wachten nog op een reactie om de inwonersbijdrage omlaag te krijgen voor het MRE. Kortom dat volgt nog.

Wat betreft een betere uitwerking van het MRE door LR/D66 legt de wethouder de vraag terug bij de fractie. Wat wil de LR/D66 toevoegen? Verder onderschrijft ze dat het goed is om als raads- en commissieleden naar de regionale MRE-bijeenkomsten te gaan op 1 en

31 oktober aanstaande.

In de tweede termijn vraagt LR/D66 naar de haalbaarheid van de reactie die het college moet geven voor 1 oktober. De partij zegt de aanpassingen graag in een persoonlijk gesprek met de wethouder te willen toelichten.

CDA geeft aan er vertrouwen in te hebben dat de reactie tijdig gegeven kan worden omdat de raadsvergadering op 26 september aanstaande plaats vindt.

Wethouder De Ruiter zegt toe graag in gesprek te gaan met LR/D66, de heer Francissen.

7. Overleg - Concept integraal veiligheidsplan; gevraagd wordt om input van de commissie

Procesconclusie

Dit voorstel is bedoeld om input op te halen bij de commissie. Het voorstel komt een volgende keer terug in de commissie FB en gaat daarna naar een raadsvergadering.

Opinies:

CDA benoemt het motto: beter voorkomen dan genezen. Ze vindt goede voorlichting erg belangrijk. Ze vraagt het college of het mogelijk is weer een aparte bijeenkomst met de politie te organiseren, zoals dat voorheen ook gedaan werd. Of dat de veiligheidsbijeenkomst op 8 september daarvoor in de plaats is gekomen.

VVD geeft aan dat drugs in het politieke programma staat. Het sneeuwt immers 365 dagen in Gemert-Bakel. VVD is uiteraard voorstander van meer voorlichting.

SP heeft diverse vragen ten aanzien van het voorstel. De nadruk ligt op hoe we controles gaan uitvoeren, informatievoorziening aan de inwoners en hoopt dat het voorstel geen papieren tijger wordt.

LR/D66 is in principe tevreden over het veiligheidsbeleid maar dat betekent niet dat we achterover kunnen leunen. De pijlers zijn gericht op budgetneutraal en dat vindt LR/D66 begrijpelijk gezien de financiële toestand. Wat laten we liggen omdat het budget leidend is? Zelf is ze van mening dat onze gemeente meer last heeft van verwarde personen. Daarnaast zijn er klachten over herrie-, muziek- en hondenoverlast. Kan de wet daarbij helpen of moeten we als raad helpen door de APV aan te passen? LR/D66 is tevreden over de focus als beschreven in het plan. Ten aanzien van veilige evenementen is LR/D66 van mening dat vergunningen overigens op de automatische piloot worden verleend. Tot slot licht de partij toe dat ze het belangrijk vindt een VOG verplicht te stellen.

DP geeft aan dat op veel vragen al antwoorden zijn gegeven. Ze vindt het positief dat het veiliger is en wordt in Gemert-Bakel. Samenwerking met de overige Peelgemeenten blijft belangrijk, maar in dit plan is ook gekeken naar kleinschaligheid. Het onderscheid is goed gemaakt. De accenten zijn prima. DP is benieuwd of er nog een activiteitenplan komt.

De burgemeester heeft geluisterd naar de beschouwingen van alle partijen, waarvoor dank. Preventie is erg belangrijk in het voorstel en dat wordt dan ook onderstreept. Hij roept de raad en commissie op om een debat te voeren als men meer activiteiten wil. De burgemeester heeft deze behoefte niet. Hij heeft niet het gevoel op de verkeerde terreinen bezig te zijn.

Hij roept de commissie en raad op aanstaande zaterdag 8 september naar de Peelbijeenkomst te gaan inzake Integrale veiligheid in de Eendracht. Hij wist niet van de bijeenkomsten met de politie, voorheen. Hij is graag bereid de politie uit te nodigen tijdens

een commissie.

Wat betreft preventie, is het lastig ouders of anderen te bewegen om naar bijeenkomsten te komen. De bewustwording is wel gaande. Verder merkt hij dat mensen vaak geen aangifte doen omdat het geen zin zou hebben. Daaropvolgend wil hij eenieder dringend verzoeken deze mensen te helpen en te overreden wel aangifte te doen. En als het aangeven niet lukt, dan bespreken we dat en kunnen we dat terugkoppelen.

De ervaringen met WhatsApp in de wijken zijn zeer positief. De sociale cohesie neemt toe in onze gemeente.

Alles controleren op leegstand is onmogelijk. Wel praten we met eenieder die een leegstandmelding doet.

Criminelen hebben middelen om te innoveren. Daarom moeten wij telkens bijschakelen.

De burgemeester is van mening dat we niets laten liggen aan werkzaamheden. Als hij vermoedt dat hij te weinig capaciteit heeft, dan meldt hij zich.

Wat betreft verwarde personen, het gaat hier om mensen met ernstige psychische aandoeningen. We hebben aandacht voor de slachtoffers en omwonenden door in gesprek te gaan.

Wat betreft het automatisch verlenen van vergunningen, daarin herkent de burgemeester de afdeling VT zeker niet. Er zijn enkele casussen waarin de burgemeester mandaat heeft. Dat kan getoetst worden. Op de vraag van DP betreft het bestaan van een activiteitenplan, kan de burgemeester bevestigd antwoorden.

Binnenkort volgt een nieuw evenementenbeleid. Hij wil deze graag met de commissie bespreken hoe de procedure hieromtrent het beste kan verlopen. Tot slot de VOG (verklaring omtrent gedrag). De burgemeester wil graag hierin initiatief nemen.

Hij zegt toe dat hij de griffie vraagt een concept raadsreglement VOG voor te bereiden dat gereed is voor het fractievoorzittersoverleg van 13 september aanstaande.

Tevens zegt hij toe dat de politie wordt uitgenodigd een en ander toe te lichten in de commissie in het kader van integrale veiligheid.

Wanneer het integraal veiligheidsplan uiteindelijk wordt behandeld in de raad, roept de burgemeester de commissieleden op gerust te amenderen. Samen maken we het stuk completer en tot een succes.

8. Informeren - Stand van zaken; samenwerking, bovengemeentelijk en regionale zaken

Geen meldingen.

9. Vragen commissieleden niet geagendeerde onderwerpen

Deze vragen moeten 24 uur van tevoren ingestuurd worden. LR/D66 vreest dat dit ten koste gaat van de spontaniteit. De voorzitter geeft aan dat het in de verordening staat op deze manier te werken. De burgemeester licht toe dat dit bedoeld is om de kwaliteit van de antwoorden te verbeteren doordat het college meer tijd heeft. 24 Uur van tevoren betekent niet dat de spontaniteit verloren gaat.

Vanaf de volgende keer komt dit agendapunt niet meer onderaan, maar wat meer bovenaan in de agenda te staan. Hiermee is er geen rondvraag meer.

10. Sluiting

De voorzitter sluit de vergadering om 21.30 uur.

Cie F&B	4-9-2018	Wethouder gaat in gesprek omtrent MRE met LR/D66 de heer Francissen.	Wethouder De Ruiter	
Cie F&B	4-9-2018	De politie wordt uitgenodigd een en ander toe te lichten in de commissie in het kader van integrale veiligheid.	Burgemeester	
Cie F&B	4-9-2018	In raadsreglement opnemen dat alle bestuurders, raads- en commissieleden een VOG moeten overleggen (nav integraal veiligheidsplan). Een concept klaar hebben voor fvo 13 september.	Griffie op verzoek Burgemeester	
Cie F&B	12-6-2018	Agp 12: toezegging door burgemeester door het amendement van LR/D66 over wijze van rapporteren in uitvoeringsprogramma 2019-2022 een plekje te geven.	Burgemeester	VT. per 1-1-2019
Cie AZF&V	10-1-2018	Agp 3b: in aansluiting op de verstrekte documenten in het kader van de motie 'verduurzaming van gebouwen' legt het college een concrete uitvoeringsagenda voor.	Wethouder De Ruiter	
Cie AZF&V	22-11-17	Agp 4a: Koersdocument duurzaam GB: Wethouder De Ruiter zegt toe • De middellange termijn doelstellingen mee te nemen en te bespreken bij het opstellen van het uitvoeringsprogramma. • Een evaluatie te houden na afloop van het eerste uitvoeringsprogramma en de raad halverwege de uitvoering hiervan te informeren met een RIN.	Wethouder De Ruiter	20180621 Samen met de partners wordt een samenwerkingsagenda duurzaamheid samengesteld, waarin doelstellingen met indicatoren en acties worden opgenomen. Het concept wordt september 2018 besproken in de koploperstafel, vervolgens kan de raad/commissie input leveren.